
Docu-alert 597   7 september 2024  

  

Docu-alerts worden samengesteld door Remmelt Kruizinga en Jaap Penninga. 

Ze worden verspreid door Platform VB Haaglanden. 

Ze verschijnen eens per week, doorgaans op vrijdag/zaterdag. 

Docu-alerts besteden in het bijzonder aandacht aan de VG-sector in brede zin. 

Wlz 

• Zorginstituut wil minder zorg en meer ‘samenredzaamheid’ 

in de langdurige zorg (2) 

Toegevoegd: reactie van cliëntenorganisaties 

Volgens het Zorginstituut is meer inzet van mantelzorg en informele zorg nodig. 

Zie voor meer Info deze berichten van Skipr (link) en Zorginstituut (link); in het 

laatste bericht staat een link naar het Signalement van het Zorginstituut.  

Deze week reageerden een aantal cliëntenorganisaties in de (gehandicapten)zorg op  

dit signalement. Zie voor deze reactie dit bericht (bron: Sien).  

• Financiële situatie in gehandicaptenzorg herstelt zich niet in 2023 en  

blijft achter bij andere zorgsectoren 

Dat blijkt uit EY Barometer Gezondheidszorg 2023. Meer  uitkomsten van die  

Barometer in dit bericht (bron: VGN). 

• Chronische ziekten komen bij mensen met een verstandelijke beperking  

al op jongere leeftijd voor’ 

Dat is één van de uitkomsten van promotie-onderzoek van Milou van den Bemd. 

Zie voor meer uitkomsten uit haar onderzoek en de betekenis daarvan  

voor de praktijk dit bericht (bron: VGN)  

• Illya Soffer vertrekt komend voorjaar als directeur van Ieder(in) 

Meer over haar vertrek in dit bericht (bron: Ieder(in)).  

• Agema wil ‘sprinkhanen en graaiers de zorg uit helpen’ 

Dat zei zij deze week in een debat met de Tweede Kamer. Dat debat ging  

over private investeerders in de zorg, maar ook over fraude. Meer info over dat debat 

in deze berichten van Skipr (link) en van de Tweede Kamer (link). 

• Nieuw Convenant over samenwerking huisartsen en artsen VG 

Dit convenant borgt de beschikbaarheid en toegankelijkheid van  

Medisch Generalistische Zorg voor mensen met een indicatie voor  langdurige zorg. 

Voor de VG-sector is dit van belang voor de samenwerking tussen huisarts en arts VG.  

Meer over inhoud en betekenis van het convenant in dit bericht (bron: VGN). 

Wmo 

• Raad van State wijst herinvoering inkomensafhankelijke eigen bijdrage Wmo af 

De Raad vindt dat deze niet structureel bijdraagt aan de oplossing van de problemen  

in de Jeugdzorg en adviseert het kabinet dan ook om deze eigen bijdrage niet  

op deze manierin te voeren. Meer over het advies in dit bericht (bron: Skipr). 

Jeugdwet e.d. 

https://www.skipr.nl/nieuws/zorginstituut-wil-minder-zorg-en-meer-samenredzaamheid/
https://www.zorginstituutnederland.nl/publicaties/rapport/2024/08/29/signalement-passende-langdurige-zorg
https://www.sien.nl/actueel/15672-patienten-clientenorganisaties-nu-doorpakken-op-passende-langdurige-zorg.html
https://www.vgn.nl/nieuws/zorgbarometer-resultaten-ghz-herstellen-niet-en-blijven-achter
https://www.vgn.nl/gepromoveerd/chronische-ziekten-komen-bij-mensen-met-een-verstandelijke-beperking-al-op-jongere-leeftijd-voor#_msocom_1
https://iederin.nl/illya-soffer-vertrekt-komend-voorjaar/
https://www.skipr.nl/nieuws/agema-wil-sprinkhanen-en-graaiers-de-zorg-uit-helpen/
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/plenaire_verslagen/kamer_in_het_kort/verzamelwet-gegevensverwerking-vws
https://www.vgn.nl/nieuws/convenant-medisch-generalistische-zorg-ondertekend
https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/raad-van-state-kritisch-nieuwe-eigen-bijdrage-wmo-geen-duurzame-oplossing


• ‘Jeugdzorgmedewerker besteedt slechts 19 minuten per week aan cliënt’ 

Dat concludeert FNV Jeugdzorg op basis van verzamelde cijfers. Meer info in deze  

berichten van Skipr (link) en FNV (link).  

• Kamervragen beantwoord over problemen op het Hoenderloo-terrein 

Op dat terrein waren allerlei jeugdzorgbedrijven gevestigd en dat leidde tot diverse  

problemen. Daarover zijn vragen  gesteld door GroenLinks-PvdA respectievelijk de SP. 

Die vragen zijn deze week beantwoord door staatssecretaris Karremans. 

Zijn antwoorden zijn hier en hier te vinden.  

• Aanbieders jeugdzorg komen niet of nauwelijks meer rond; 

staatssecretaris kan de cijfers niet verklaren 

Uit onderzoek van de NOS bleek eerder dat de jeugdzorginstellingen  nauwelijks  

meer winst maken. In een eerdere Docu-alert berichtten we daarover. Zie daarvoor  

deze berichten van Binnenlands Bestuur (link) en NOS (link). 

Afgelopen week beantwoorde staatssecretaris Karremans Kamervragen van de PVV  

over dit onderzoek. Uit zijn antwoorden blijkt dat hij de cijfers uit het onderzoek  

niet kan verklaren. Zie daarvoor dit bericht (bron: Binnenlands Bestuur) , 

Klik voor de antwoorden van staatssecretaris Karremans hier. 

Participatiewet e.d. 

• Werkgeversorganisaties: meer banen voor mensen met beperking 

Dat hebben VNO-NCW en MKB Nederland vastgelegd in een actieverklaring die zij  

afgelopen week in Parijs tijdens de Paralympische spelen hebben overhandigd  

aan staatssecretaris Nobel van Participatie en Integratie. 

Meer over de inhoud van het plan in dit bericht (bron: Skipr). Zie verder hier 

voor een reactie van Cedris. 

Wet Zorg en Dwang (Wzd) 

• Wanneer mag een client (niet) de afdeling of naar buiten? 

VGN beantwoord een aantal veel gestelde vragen (FAQ) over ‘opendeurenbeleid’  

in gehandicapteninstellingen. Dat opendeurenbeleid gaat over twee van elkaar  

te scheiden onderwerpen: de vrijheid om de afdeling te verlaten en de vrijheid  

om naar buiten te gaan. Het stuk is samen met Actiz, de koepel van ouderen- 

organisaties, opgesteld; het is via deze link te vinden (bron: VGN).  

Divers 

• ‘Aanpak zzp’ers kan continuïteit zorg in gevaar brengen’ 

Dat zegt de directeur van de Algemene Bond van Uitzendbureaus  (ABU) 

in dit bericht (bron: Skipr). 

• Kamerleden dragen op Prinsjesdag hoedje uit gehandicaptenzorg 

Drie Kamerleden zijn op dit aanbod van VGN ingegaan. Meer daarover  

in dit bericht (bron; VGN).  

• MEE Noord in financiële problemen, maar krijgt uitstel van betaling 

Er wordt nu gezocht naar mogelijkheden voor een doorstart, zodat de hulpverlening  

kan doorgaan. MEE Noord is werkzaam in de provincies  

Friesland en Groningen. Meer info in deze berichten van NZG (link) en MeeNL (link). 

https://www.skipr.nl/nieuws/jeugdzorgmedewerker-besteedt-slechts-19-minuten-per-week-aan-client/
https://www.fnv.nl/nieuwsbericht/sectornieuws/zorg-welzijn/2024/09/jeugdzorgmedewerker-heeft-19-minuten-per-week-voor
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-volksgezondheid-welzijn-en-sport/documenten/kamerstukken/2024/09/05/beantwoording-kamervragen-over-de-berichten-van-follow-the-money-en-pointer-over-de-jeugdzorgbedrijven-op-het-hoenderlooterrein
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-volksgezondheid-welzijn-en-sport/documenten/kamerstukken/2024/09/05/beantwoording-kamervragen-over-de-situatie-op-het-voormalige-terrein-van-de-hoenderloo-groep
https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/jeugdzorgaanbieders-maken-amper-winst-meer
https://nos.nl/artikel/2533225-aanbieders-jeugdzorg-komen-niet-of-nauwelijks-meer-rond
https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/staatssecretaris-vws-vincent-karremans-vvd-kan-winstpercentages-jeugdzorg-niet-verklaren
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-volksgezondheid-welzijn-en-sport/documenten/kamerstukken/2024/08/30/antwoorden-op-kamervragen-over-het-bericht-aanbieders-jeugdzorg-komen-niet-of-nauwelijks-meer-rond
https://www.skipr.nl/nieuws/werkgeversorganisaties-meer-banen-voor-mensen-met-beperking/
https://cedris.nl/nieuws/bijeenkomst-over-de-ideale-arbeidsmarkt-in-het-paralympisch-huis-is-een-oproep-tot-meer-waardering-van-talent/
https://www.vgn.nl/faq/faq-opendeurenbeleid
https://www.skipr.nl/nieuws/aanpak-zzpers-kan-continuiteit-zorg-in-gevaar-brengen/
https://www.vgn.nl/nieuws/kamerleden-dragen-op-prinsjesdag-hoedje-uit-gehandicaptenzorg
https://www.nationalezorggids.nl/gehandicaptenzorg/nieuws/73241-mee-noord-in-financiele-problemen-maar-krijgt-uitstel-van-betaling.html
https://www.mee.nl/nieuws/mee-noord-wil-haar-activiteiten-overdragen

